

Metadata: Drinking Water Surveillance Program / Programme de surveillance de l'eau potable

Title	Drinking Water Surveillance Program / Programme de surveillance de l'eau potable
Abstract	<p>French text follows English / Le texte français suit l'anglais</p> <p>*****</p> <p>English</p> <p>The Drinking Water Surveillance Program is a voluntary scientific program operated by the Ministry of the Environment, Conservation and Parks (MECP) in partnership with municipalities and First Nations. DWSP gathers data on drinking water quality at select drinking water systems across Ontario. DWSP collects two to nine sets of samples per year at each partner drinking water system. Samples are taken of raw water, treated water and distribution system water. DWSP monitors inorganic, organic and radiological parameters, including emerging contaminants and unregulated parameters. DWSP does not monitor bacteria since municipalities carry out extensive bacteria monitoring for regulatory purposes. DWSP samples are analyzed by the Ministry of the Environment, Conservation and Parks lab and the Ministry of Labour radiological lab.</p> <p>*****</p> <p>Français</p> <p>Le Programme de surveillance de l'eau potable (PSEP) est un partenariat scientifique volontaire administré par le ministère de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs (MEPP) en collaboration avec les municipalités et les Premières Nations. Le PSEP recueille des données sur la qualité de l'eau potable de réseaux d'eau sélectionnés de l'Ontario. Il collecte annuellement entre deux et neuf ensembles d'échantillons dans chaque réseau d'eau potable partenaire. Le PSEP prélève des échantillons d'eau brute, d'eau traitée et d'eau du réseau de distribution. Il mesure les paramètres inorganiques, organiques et radiologiques, y compris les contaminants émergents et les paramètres non réglementés. Le PSEP ne mesure pas les bactéries, car les municipalités surveillent les bactéries minutieusement à des fins réglementaires. Les échantillons prélevés dans le cadre du PSEP sont analysés par le laboratoire du ministère de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs et par le laboratoire radiologique du ministère du Travail.</p>
Status	Completed
Contact	<p>Name: Drinking Water Surveillance Program Helpdesk / Service d'assistance du Programme de surveillance de l'eau potable</p> <p>Voice: 1-877-442-9098</p> <p>Email: DWSP@ontario.ca</p> <p>Organisation: Ministry of the Environment, Conservation and Parks / le ministère de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs</p> <p>Position: Drinking Water Surveillance Program Helpdesk / Service d'assistance du Programme de surveillance de l'eau potable</p> <p>Role: Point of contact</p>

Cited Responsible Parties	Name: Drinking Water Surveillance Program / Programme de surveillance de l'eau potable Voice: 1-877-442-9098 Email: DWSP@ontario.ca Organisation: Ontario Ministry of the Environment, Conservation and Parks / le ministère de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs Role: originator
Geographic Bounds	West bound: -95.15699 East bound: -74.30798 South bound: 41.6723 North bound: 56.850117
Supplemental Information	Time period / Période de temps: 1998-2018 https://www.ontario.ca/data/drinking-water-surveillance-program
Date Stamp	